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Abstract (en)
The subject matter of the invention is a method and a device for machining workpieces by means of laser radiation emitted by a laser (30), in which
the radiation coming from a machining point (40) of the workpiece (41) is detected and processed to form signals, and in which the machining
process is controlled by at least one manipulated variable obtained on the basis of these signals. In sequential method steps, an actual distance
(Aact) between a reference point (44) and the surface (45) of the machining point (40) is determined, a desired value/actual value deviation ( DELTA
Ai) between a prescribed desired distance (Ades) and the detected actual distance (Aact) is determined and at least one manipulated variable is
generated by the control unit (10) in accordance with the desired value/actual value deviation ( DELTA Ai), which controls at least one actuator.
<IMAGE>

Abstract (de)
Gegenstand der Erfindung ist ein Verfahren und eine Vorrichtung zum Bearbeiten von Werkstücken mittels der von einem Laser (30) emittierten
Laserstrahlung, bei dem die von einer Bearbeitungsstelle (40) des Werkstücks (41) kommende Strahlung erfaßt und zu Signalen verarbeitet
wird und bei dem der Bearbeitungsprozeß durch mindestens eine auf der Grundlage dieser Signale erhaltene Stellgröße geregelt wird.
In aufeinanderfolgenden Verfahrensschritten wird ein Ist-Abstand (Aist) zwischen einem Bezugspunkt (44) und der Oberfläche (45) der
Bearbeitungsstelle (40) ermittelt, eine Soll-/Istwertabweichung (ΔAi) zwischen einem vorgegebenen Soll-Abstand (Asoll) und dem erfaßten Ist-
Abstand (Aist) bestimmt und zumindest eine Stellgröße von der Steuereinheit (10) entsprechend der Soll-/Istwertabweichung (ΔAi) erzeugt, welche
zumindest ein Stellglied steuert. <IMAGE>
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